

Title (en)
Advertising device.

Title (de)
Werbevorrichtung.

Title (fr)
Dispositif de réclame.

Publication
EP 0416464 A2 19910313 (DE)

Application
EP 90116643 A 19900830

Priority
• DE 3929220 A 19890902
• DE 4005866 A 19900224

Abstract (en)
The invention relates to an advertising device having a housing (1), light sources (2), which are arranged in the rear part of the housing (1), and a lid (3) which is provided with a window (4) or the like and by means of which the front part of the housing can be closed, in which case a poster (5) can be arranged between the lid (3) and the light sources (2). In order to indicate an advertising device of the generic type which allows a paper poster to be hung up without creases, it being possible for a paper poster to be mounted or exchanged with relatively little effort, it is proposed according to the invention to provide clamping elements (6), by means of which the poster (5) can be mounted in the housing (1). The clamping elements (5) are mounted fixedly on the housing (1) by one end. At least one clamping element (6) in each case is provided for the top and the bottom edge and/or both side edges of the poster (5). In a further design of the invention, it is proposed for hanging up the paper posters without creases that the posters to be applied to the outside of a transparent carrier film be detachably connected to the latter by means of clamping elements. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung bezieht sich auf eine Werbevorrichtung mit einem Gehäuse (1), Lichtquellen (2), die im hinteren Teil des Gehäuses (1) angeordnet sind, und einem Deckel (3), der mit einer Sichtscheibe (4) od.dgl. versehen ist und mittels dem der vordere Teil des Gehäuses verschließbar ist, wobei zwischen dem Deckel (3) und den Lichtquellen (2) ein Plakat (5) angeordnet werden kann. Um eine gattungsgemäße Werbevorrichtung anzugeben, welche eine faltenfreie Aufhängung eines Papierplakats ermöglicht, wobei die Anbringung bzw. der Wechsel eines Papierplakats mit vergleichsweise geringem Aufwand durchführbar ist, wird erfindungsgemäß vorgeschlagen, daß Spannelemente (6) vorhanden sind, mittels denen das Plakat (5) im Gehäuse (1) anbringbar ist. Die einen Enden der Spannelemente (5) sind fest am Gehäuse (1) angebracht. Zumindestens jeweils ein Spannelement (6) ist für die Ober- und die Unterkante und/oder beide Seitenkanten des Plakats (5) vorgesehen. In weiterer Ausgestaltung der Erfindung wird zur faltenfreien Aufhängung der Papierplakate vorgeschlagen, daß die auf die Außenseite einer durchleuchtbaren Trägerfolie aufzubringenden Plakate mit dieser mittels Spannelementen lösbar verbunden sind.

IPC 1-7
G09F 11/18; **G09F 13/04**

IPC 8 full level
G09F 11/18 (2006.01); **G09F 13/04** (2006.01)

CPC (source: EP)
G09F 13/04 (2013.01); **G09F 13/045** (2021.05)

Cited by
EP0859348A3; EP0529382A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0416464 A2 19910313; **EP 0416464 A3 19910417**; **EP 0416464 B1 19941214**; AT E115755 T1 19941215; DE 59008001 D1 19950126; DE 9018048 U1 19940317; DK 0416464 T3 19950501; ES 2066921 T3 19950316

DOCDB simple family (application)
EP 90116643 A 19900830; AT 90116643 T 19900830; DE 59008001 T 19900830; DE 9018048 U 19900830; DK 90116643 T 19900830; ES 90116643 T 19900830